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Stand van zaken uitvoering duurzaamheidsbeleid  

Met de vaststell ing van de Basisnotit ie duurzaamheid 2015-2017 op 26 mei 2015 is het 

duurzaamheidsbeleid geactualiseerd. Sindsdien hebben we vele stappen in de uitvoering 

gezet om de gemeente Haren verder te verduurzamen.  

 

Wat hebben we gedaan en wat gaan we nog doen? 

 

1. Project energiebesparing scholen 

Er is € 379.500 beschikbaar gesteld om de Harense basisscholen middels energiebespa-

rende maatregelen te verduurzamen. Dit project is inmiddels gestart en voor alle scholen 

wordt een EPA-U advies opgesteld of geactualiseerd. In een dergeli jk adviesrapport staat 

wat de huidige energieprestatie is van het pand en hoe deze verbeterd kan worden. Hier-

mee wordt duideli jk hoe energiezuinig ieder gebouw is, welke verbeteringen er mogelijk  zijn 

en wat dit gaat kosten. Ook worden in een routekaart uitgestippeld welke maatregelen no-

dig zijn om de panden energieneutraal te maken. Deze adviezen worden aan  de schoolbe-

sturen en –directies voorgelegd en met hen wordt  een plan opgesteld over hoe we het be-

schikbare budget gaan besteden. Ook gaan we met hen de Energy Challenges bespreken, 

aangezien dit een mooi init iatief is om gedragsmatig energie te besparen, waarbij de leer-

l ingen het voortouw nemen.  

 

2. Natuur- en milieueducatie 

Er is € 20.500,- beschikbaar gesteld om natuur- en milieueducatie (NME) op de Harense 

basisscholen in ieder geval twee jaar lang mogelijk te maken, zoals opgenomen in de Ba-

sisnotit ie Duurzaamheid. Inmiddels heeft elke basisschool een NME-ambassadeur en is het 

eerste project gestart voor de kleuterklassen met als onderwerp “energie”.  Op één school 

na doen alle basisscholen aan dit project mee. Vanaf volgend jaar gaan de oudere klassen 

ook NME volgen.  

Er is u toegezegd  de Hortus bij NME in Haren te betrekken. In het eerste project kon de 

Hortus geen passende invull ing geven aan het onderwerp energie. Na de zomer start het 

volgende project “kleine beestjes”. De organisatie van NME is met de Hortus bezig om hier 

invull ing aan te geven. De Hortus wordt dus actief betrokken bij NME.  

 

3. Energieloket 

Begin december vond in Parijs de klimaattop plaats. De gemeente Haren ondersteunde de 

inspanning voor een beter klimaat door de Parijsverklaring van het klimaatverbond te on-

dertekenen. Tegelijkerti jd hebben we het digitale Harense energieloket  geopend 

(www.haren.nl/energieloket) . Op dit loket kunnen huizenbezitters en VvE’s informatie vin-

den over energiebesparing en-opwekking. Vanuit de provincie is de ontwikkeling van het 

loket gecoördineerd, is er een back-office voor alle Groningse gemeenten ingericht waar 

mensen met vragen terecht kunnen en wordt meer bekendheid gecreëerd door middel van 

promotiecampagnes. 
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We hebben als gemeente zelf ook de handen uit de mouwen gestoken om het energieloket 

onder de aandacht te brengen. Hiervoor hebben we een  promotiefi lmpje laten maken.  Deze 

is te bekijken via het gemeenteli jk YouTube kanaal 

(https://www.youtube.com/gemeenteharen) . Op 1 mei j l.  had het Harens energieloket al 335 

unieke bezoekers getrokken. Dit komt overeen met ruim 6% van de huizenbezitters i n de 

gemeente. In het najaar start de warmtetour; een campagne om huizenbezitters te koppelen 

aan het lokale bedrijfsleven voor de uitvoering van de energiebesparende werkzaamheden 

aan de woning. 

 

4. Gebiedstafel Noorden Duurzaam 

Duurzaamheid is een breed begrip en we hebben als gemeente niet de middelen om op alle 

vlakken duurzaamheid te stimuleren. Hiervoor moeten inwoners, bedrijven en organisaties 

elk hun steentje bijdragen. Om hen in beweging te krijgen zijn we lid geworden van de ver-

eniging Noorden Duurzaam en hebben we hen opdracht gegeven een Harense gebiedstafel 

op te zetten. Feiteli jk komt deze gebiedstafel voort uit het platform Duurzaam Haren, dat in 

2015 opgehouden is te bestaan na vertrek van de voorzitter  en trekker. Doel van de ge-

biedstafel is samen met vertegenwoordigers uit alle sectoren van de Harense gemeenschap 

te werken aan duurzaamheid. Elke parti j kan onderwerpen inbrengen en door middel van 

een democratisch kiessysteem wordt bepaald met welke projecten de tafel aan de slag 

gaat. De eerste tafelbijeenkomst staat gepland op 23 juni 2016. Vertegenwoordigers uit 

diverse sectoren hebben al laten bli jken enthousiast te zijn en zullen hieraan deelnemen. 

 

5. Duurzaamheidsavond 

In maart 2016 hebben we een duurzaamheidsavond in de Biotoop georganiseerd waar meer 

dan 70 bezoekers op af kwamen. De avond begon met een inspirerende presentatie over 

klimaatverandering en duurzaamheid door de broers Milan en Patrick van der Meulen . Zij 

kregen in de zomer van 2015 in de VS een cursus van niemand minder dan Al Gore.  

Het tweede  deel van de avond kon men informatie krijgen of meepraten over verschil lende 

onderwerpen zoals een init iatief voor de oprichting van een Harense energiecoöperatie en 

de invull ing van de gebiedstafel bij Noorden Duurzaam. Daarnaast presenteerden we als 

gemeente ons energieloket.  

 

Vanuit de duurzaamheidsavond zijn diverse init iatieven ontstaan die we graag op willen 

pakken. Hieronder meer over deze init iatieven. 

 

6. Zonneparken 

Misschien wel de belangrijkste ontwikkeling vanuit  de duurzaamheidsavond is, dat verschil-

lende parti jen zich gemeld hebben met concrete plannen voor de ontwikkeling van zonne-

parken. Vanwege het wisselende beleid vanuit het Rijk (het is onzeker of er volgend jaar 

ook nog subsidies zijn voor de ontwikkeling van zonneparken) en de druk vanuit de provin-

cie om als gemeente zwaar in te zetten op duurzame energie, leggen we hier de komende 

periode de nadruk op en gaan we onderzoeken of de plannen haalbaar zijn . Hierbij is ruim-

teli jke ordening erg belangrijk ,  wij gaan deze afdeling er dus nauw bij betrekken. Er wor-

den hoge eisen gesteld aan de ruimtelijke inpasbaarheid en de bescherming van het bui-

tengebied. Ook stellen we nadrukkelijk eisen op het gebied van burgerparticipatie: inwoners 

en bedrijven moeten kunnen profiteren van de lokaal opgewekte zonne -energie en niet en-

kel de projectontwikkelaar(s). Er l iggen grote kansen die we vanuit duurzaamheid graag 

willen benutten.  

 

 



 

 

3   

 

7. Harense energiecoöperatie 

Tijdens de duurzaamheidavond hebben twee Harense ondernemers hun plannen gepresen-

teerd voor een Harense energiecoöperatie. Met deze coöperatie willen ze projecten opzet-

ten om Haren te verduurzamen. In ons beleid hebben we aangegeven dat we dit soort init ia-

t ieven van harte willen ondersteunen. Inmiddels hebben de init iatiefnemers ruim twintig ge-

interesseerden weten te vinden. Er wordt nu gekeken hoe dit init iatief kan samenwerken 

met de reeds bestaande energiecoöperatie Grunneger Power, waarvan we als gemeente l id 

zijn. Voorwaarde voor gemeenteli jke steun is dat init iatieven niet het wiel opnieuw uitvin-

den, maar met elkaar gaan samenwerken zonder concurrentie.  

 

8. Stimuleren duurzaamheid op middelbare scholen  

In navolging van de presentatie t i jdens de duurzaamheidavond hebben we de middelbare 

scholen ook de presentatie van Milan en Patrick van der Meulen aangeboden. Het idee is 

dat enkele bovenbouw klassen door de presentatie worden gemotiveerd om iets te gaan 

doen met duurzaamheid. In overleg met de scholen zullen we zorgen dat er vervolg wordt 

gegeven aan de presentatie door er een project aan te hangen. Daarmee komt er meer 

aandacht voor duurzaamheid binnen het middelbaar onderwijs.  

 

9. Energiebesparing particuliere woningvoorraad  

We werken aan een projectplan voor de € 100.000 die beschikbaar is gesteld om huizenbe-

zitters te stimuleren energiebesparende maatregelen te treffen. Een belangrijk deel zal 

worden ingezet voor communicatie en campagnes, omdat de nadruk l igt op stimuleren. 

Hierbij wordt voornamelijk gekeken hoe, naast landelijke campagnes en campagnes vanuit 

het energieloket, er een extra stimulans gegeven kan worden om de huizenbezitters de juis-

te r ichting op te laten bewegen. Naast campagnes gaan we ook energieadviezen aanbie-

den. Door mensen beter te helpen in het traject van energiebesparing verwachten we dat 

mensen ook sneller maatregelen zullen treffen. Met behulp van meetbare doelen die binnen 

dit project worden opgesteld kunnen we goed evalueren wat de effecten van de maatrege-

len zijn geweest.  Momenteel wordt gewerkt aan een plan van aanpak die gericht zal zijn op 

het in beweging brengen van de inwoners om gezamenlijk energie te gaan besparen.  

 

10. Gemeenschappelijke laadpalen 

Voor enkele concrete projecten zoals het Nesciopark en Spoor tot steeg zijn we aan het 

kijken of er publieke laadpalen kunnen komen. Steeds meer mensen zullen in de toekomst 

elektr isch gaan ri jden, waardoor we de taak hebben dit in de gemeente aantrekk eli jk te ma-

ken. Voldoende laadpunten is hiervoor een belangrijke voorwaarde.  


